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Otwieraù pan pierwszà sesjæ ustæpujàcej obecnie Rady Miejskiej. Jak 
ocenia pan czteroletnià kadencjæ? 
Trudno mi jednoznacznie oceniã ten czteroletni okres, gdyý sam 
byùem poczàtkujàcym radnym i poznawaùem wszystkie tajniki 
pracy samorzàdu. 
W wiækszoúci radni peùnili tæ rolæ po raz pierwszy. Jak wasza 
dziaùalnoúã siæ docieraùa? 
Tak, okoùo dwudziestu radnych zasiadùo po raz pierwszy w samo-
rzàdzie. Wszyscy doszkalaliúmy siæ w sprawowaniu wùadzy na 
szczeblu lokalnym. To byùa dla wszystkich nowoúã. 
Jakie problemy wystæpowaùy na poczàtku? 
Nie przejæliúmy po poprzedniej Radzie jakiegoú konkretnego 
programu. Moýe dlatego tak siæ staùo, gdyý samorzàd w takim 
ksztaùcie dopiero siæ rodziù, a my musieliúmy siæ we wszystko 
wgryzaã poczàwszy od uchwalenia statutów, a na funkcjonowaniu 
Urzædu Miejskiego skoñczywszy. 
Poczàtek waszej pracy w Radzie wiàzaù siæ teý z kilkoma waýnymi 
decyzjami, które zawaýyùy na caùej kadencji. Najwaýniejszà na pewno 
byùa ta o budowie wysypiska. 
To byù pierwszy sprawdzian naszego dziaùania - czy uporamy siæ 
z problemem úmieci czy teý okaýemy siæ nieudolni. Jako uzdrowisko 
w zasadzie nie powinniúmy mieã wysypiska na swym terenie, ale 
wszystkie próby ulokowania wysypiska i úmieci z Ustronia poza 
granicami miasta nie powiodùy siæ. Problem byù palàcy i zmuszeni 
byliúmy do szybkiego urzàdzenia wysypiska. Równoczeúnie stale 
myúleliúmy o dùugofalowym zaùatwieniu sprawy odpadów i szukali-
úmy nowych rozwiàzañ. Chyba siæ to nam udaùo i myúlimy 
o przejúciu z ustroñskimi odpadami jeszcze w tym roku na 
wysypisko do Jastrzæbia. 
Poczàtek Rady to teý zauwaýalne podziaùy. Póêniej te róýnice miædzy 
radnymi zaczæùy siæ zacieraã. Czy pan teý odniósù takie wraýenie? 
Chyba tak to moýna okreúliã. Szczególnie na poczàtku czæsto 
sùyszaùo siæ okreúlenie, ýe ktoú jest „z tela" a inny „nie z tela". Moýe 
to oddziaùywaùo równieý na Urzàd Miasta i kto wie czy nie byùo 
jednym z przyczynków do odejúcia poprzedniego burmistrza. 
Z biegiem czasu te róýnice siæ zacieraùy i trzeba powiedzieã, ýc 
stworzyliúmy dobrze pracujàcy organizm, w którym nie pojawiùy siæ 
próby jakichú rozgrywek. Dlatego teý to zakoñczenie kadencji na 
sesji 26 maja byùo tak ciepùe, a wszyscy sobie dziækowali. 
Jakie gùówne osiàgniæcia tej Rady podkreúliùby pan? 
Okazuje siæ, ýe cztery lata to doúã krótki okres szczególnie wtedy, 
gdy tyle problemów jest do rozwiàzania. Oczywiúcie wszystko 
uzaleýnione jest od finansów. Brak pieniædzy nie pozwala zaspokoiã 
wszystkich potrzeb mieszkañców. Myúlæ jednak, ýe ta Rada zrobiùa 
duýo dla miasta, oczywiúcie nie wszystko. Moim zdaniem osiàg-
niæciem jest rozwiàzanie problemu úmieci i stosowanie w tym 
wzglædzie nowoczesnych technologii. Obawiano siæ, ýe z wysypiska 
wiatr bædzie na caùe miasto rozwiewa! papiery. Tak siæ nie staùo, 

(dokoñczenie na str. 2) 

W „Zùotej Mili " wystartowaùy przedszkolaki. Fot. W. Suchta 

26 maja na swej ostatniej 
sesji w tej kadencji zebraùa siæ 
Rada Miejska. Byùa to 57 sesja, 
a obrady prowadziù przewod-
niczàcy RM Zygmunt Biaùas. 
Mimo, ýe obrady miaùy uro-
czysty charakter, w pierwszej 
czæúci poruszono wiele spraw 
dotyczàcych dnia codziennego 
miasta. Anna Kubieñ pytaùa 
o brak wody w Mùynówce, na 
co burmistrz Tadeusz Duda 
stwierdziù, ýe jest to wynik ka-
rygodnego zachowania wæd-
karzy z Kuêni. Sprawà zajmie 
siæ Straý Miejska. Halina Dzie-
rýewicz po raz kolejny po-

ruszyùa sprawæ parkingów 
przy ul. Daszyñskiego w oko-
licy sklepu „Alicja" . Bur-
mistrz Kazimierz Hanus poin-
formowaù radnà, ýe parking 
zostanie tam wykonany. Mó-
wiono teý o drogach i ich nie 
najlepszym stanie. Michaù Ju-
rczok wymieniù jako wymaga-
jàce nakùadów ze strony mias-
ta ulice Kamieniec i Leúnà. 

Jakby przyszùo Leúnà 
umarùego przewoziã, to by siæ 
obudziù — dodaù Wacùaw Cza-
pla. 

Pytanie M. Kubieñ, czy 
(dokoñczenie na str. 4) 

I
6 maja na 55 sesji RM radni Kazimierz Hanus i Tadeusz 

podjæli uchwaùæ o przystàpiæ- Duda. 
niu Ustronia do spóùki „Wo-
dociàgi Ziemi Cieszyñskiej". 
26 maja do siedziby Rejono-
wego Przedsiæbiorstwa Wo-
dociàgów i Kanalizacji miesz-
czàcej siæ w Ustroniu zjechali 
burmistrzowie 12 gmin Ziemi 
Cieszyñskiej, by podpisaã 
umowæ o przystàpieniu do 
spóùki. Ustroñ reprezentowali 
i umowæ przystàpienia do spó-
ùki podpisali burmistrzowie 

W 1990 roku weszùa w ýycie 
ustawa o samorzàdzie teryto-
rialnym. Na mocy tej ustawy 
gmina uzyskaùa osobowoúã 
prawnà i zostaùa wyposaýona 
w kompetencje decyzyjne, ma-
jàtkowe i finansowe. W za-
mian za to wziæùa na siebie 
odpowiedzialnoúã za úwiad-
czenie niezbædnych dla miesz-

(dok. na str. 5) 



Zabrano siæ za podwyýszanie znaków. Fot. W. Suchta 

(dokoñczenie ze str. 1) 

gdyý rygorystycznie przestrzegano zasad eksploatacji. Najlepiej 
úwiadczy o tym podziw przyjeýdýajàcych tu delegacji z innych miast 
i z zagranicy. Na pewno nie byùa najszczæúliwsza lokalizacja 
wysypiska. Innym sukcesem tej Rady to otwarcie filii  LO im. Ko-
pernika. Podkreúliã moýna stan utrzymania miasta. To teý wymaga-
ùo codziennej pracy, by utrzymaã czystoúã, pielægnowaã zieleñ. 
Wiele sùyszeliúmy wypowiedzi pozytywnych o czystoúci w Ustroniu. 
Czasami sùyszy siæ teý wypowiedzi negatywne. Czego pana zdaniem 
nie udaùo siæ zrealizowaã w tej  kadencji? 
Jest wiele potkniæã, do których trzeba siæ przyznaã. Moýna tu 
powiedzieã o zaskakiwaniu przez zimæ, kùopotach ze sprzàtniæciem 
úniegu. Wiele robi siæ drobnych rzeczy, które dla mieszkañców sà 
denerwujàce. Np. ustawienie znaków na poboczach. Przepis wyraê-
nie mówi, ýe znak musi wisieã 2,2 m nad ziemià, a idzie czùowiek 
przeciætnego wzrostu i zahacza o znak gùowà. Moýna w niektórych 
wypadkach stosowaã jakieú oszczædnoúci, jednak jest to niedopusz-
czalne tam, gdzie jest normalny ruch pieszy. Wydaje siæ, ýe odpowied-
nie sùuýby majà obowiàzek na miejscu sprawdziã ustawienie znaków 
zgodnie z przepisami, by nie dopuszczaã do sytuacji, w której tak jak 
obecnie wiækszoúã znaków w mieúcie trzeba przerabiaã. 
Na sesjach RM wnioskowaù pan wymalowanie pasów na ul. Cieszyñs-
kiej  tam, gdzie dzieci przechodzà ulicæ w drodze do szkoùy. Niby 
drobna sprawa, a teý nie udaùo siæ jej  zaùatwiã. 
Jest to sprawa innej kategorii. To nie byùo nasze niedopatrzenie, ale 
brak kompetencji samorzàdu. W prostych sprawach trzeba pisaã do 
Okrægowej Dyrekcji Dróg Publicznych. Samorzàd powinien mieã 
tyle wùadzy, by te wszystkie drobne sprawy na terenie miasta 
zaùatwiã we wùasnym zakresie. Potem jest tak, ýe namalowanie 
zebry w okolicy zagæszczenia ludzi jak na osiedlu Cieszyñskim, nie 
jest moýliwe — samorzàd nie jest wùadny tego uczyniã. 
Kiedyú mówiono „radn y — bezradny". Na ile pana zdaniem obecny 
samorzàd miaù wpùyw na to co siæ dziaùo w mieúcie? 
Jeýeli coú siæ nie zmieni, jeýeli kompetencje samorzàdu siæ nie 
zwiækszà, to szkoda bædzie czasu na to, by zasiadaã w Radzie 
Miejskiej. Obecnie wyglàda to tak, ýe reprezentujemy mieszkañców, 
a nie potrafimy czæsto sprostowaã ich sùusznym ýàdaniom. Moýe 
nastæpne samorzàdy potrafià wiæcej wyegzekwowaã dla miasta. 
Jakie gùówne zadania widzi pan przed radnymi nastæpujàcej  kadencji? 
Opracowaliúmy raport o mieúcie, w którym piszemy co zostaùo 
zrobione i co wymaga pilnego zaùatwienia w najbliýszym okresie. 
Ten raport otrzyma kaýdy radny przyszùej kadencji. Na pewno 
nigdy nie bædzie stanu doskonaùego, bo ýycie niesie za sobà coraz to 
nowe problemy, ale ten raport wskazuje na najwaýniejsze potrzeby. 
Oczywiúcie jeýeli nie chcemy straciã statusu uzdrowiska, to w dal-
szym ciàgu musimy energicznie staraã siæ rozwiàzaã ukùad komuni-
kacyjny. Wykonanie obwodnicy zewnætrznej nie rozwiàýe pro-
blemu. W opinii fachowców wybudowaã trzeba równieý równolegle 
drogæ wewnætrznà. Gdy to uda siæ zrealizowaã, na pewno nie bædzie 
to ze szkodà dla mieszkañców osiedli, które wùaúnie teraz naraýone 
sà na uciàýliwoúci zwiàzane z ruchem samochodów. 

Kadencja koñczy siæ mocynm akcentem, którym na pewno jest 
referendum na temat samoopodatkowania siæ mieszkañców od wywo-
zu úmieci. W przypadku pozytywnego wyniku ze wszystkimi pro-
blemami z tym zwiàzanymi bædzie musiaùa uporaã siæ przyszùa Rada. 
Na co powinna zwróciã szczególnà uwagæ? 
Referendum poùàczono z wyborami samorzàdowymi ze wzglædu na 
niýsze koszty. Opodatkowanie siæ mieszkañców wydaje siæ sùuszne, 
ale stale trzeba pamiætaã o segregowaniu. Tych úmieci segregowa-
nych bædzie moim zdaniem stale przybywyã i dalej bædà rosùy 
koszty. W rozmowach z mieszkañcami sùyszy siæ zgodæ na podatek, 
wszyscy chcà ýyã w czystym mieúcie, wszyscy zdajà sobie sprawæ ýe 
trzeba ponosiã koszty i tu jedna obawa, ýe opùaty bædà rosnàã. Musi 
byã jakieú ciaùo kontrolujàce wywóz úmieci, sprawdzajàce czy 
sztucznie nie tworzy siæ kosztów, czy nie zawyýa siæ ceny. Tu 
mieszkañcy muszà mieã peùnà informacjæ, co dzieje siæ z pieniædzmi 
z tego podatku. Od poczàtku nad tym trzeba panowaã, a spoùeczeñ-
stwo zaakceptuje takie opodatkowanie poniewaý zniknà wtedy 
úmieci z lasów i potoków. Kaýdy bædzie mógù wyrzucaã tyle ile 
wyprodukuje. Obecnie na obrzeýach miasta widzi siæ worki ze 
úmieciami i to na pewno wszystkich denerwuje. 
W tej  rozmowie wskazywaù pan na plusy i minusy mijajàcej  kadencji. 
Jaka jest pana ogólna ocena ustæpujàcej  Rady Miejskiej? 
Rada staraùa siæ, duýo pracowano w komisjach, radnych cechowaùo 
duýe zdyscyplinowanie, podjæto szereg uchwal, dopracowano sche-
mat dziaùania i dlatego nastæpnej Radzie bædzie juý ùatwiej, gdyý nie 
bædzie musiaùa dopracowywaã siæ wszystkiego od poczàtku. Wiæcej 
czasu pozostanie im na bieýàcà dziaùalnoúã. Dalej waýne jest by 
Urzàd Miasta byù dobrze rozliczany z wykonania uchwaù Rady. 
Trudno oceniã wùasnà dziaùalnoúã, a sùyszy siæ róýne oceny miesz-
kañców. Miasto na przestrzeni tej kadencji RM systematycznie 
zmieniùo swój wyglàd na lepsze. Myúlæ, ýe mieszkañcy Ustronia 
dostrzegajà te dokonania jak np. zagospodarowanie bulwarów nad 
Wisùà, naprawa i budowa chodników, utrzymanie zieleni miejskiej 
jak i czystoúci w mieúcie. Nowa Rada nie bædzie mogùa sobie 
pofolgowaã w dziaùaniu, a winna zadbaã o utrzymanie tego stanu 
i równoczeúnie rozszerzaã swà aktywnoúã na dzielnice peryferyjne, 
co powinno zadowoliã wszystkich mieszkañców Ustronia i przyjeý-
dýajàcych goúci. Rozmawiaù: W. Suchta 

TO I OWO 

30 hotelarzy powoùaùo 
przed póù rokiem Oddziaù 
Zrzeszenia Polskich Hoteli 
Turystycznych w Wiúle. 

*

Wódka, papierosy, odzieý, 
elektronika i owoce sà naj-
czæúciej przemycane przez gra-

nicæ pañstwowà w Cieszynie. 
Czujnoúã sùuýb celnych i Stra-
ýy Granicznej sprawia, ýe wiæ-
kszoúã koñczy siæ na tzw. pró-
bie przemytu. Amatorzy ùat-
wego zarobku raczej nie majà 
ùatwego ýycia... 

 * 
Przy okazji 350-lecia Wisùy 

odbyùa siæ sesja popularno 
naukowa, której plonem jest 
wydawnictwo „Wisùa 1953 
— 1993". Historycy nadal do-
ciekajà, ile wùaúciwie lat liczy 
Wisùa. 

W cieszyñskim jest 7 drew-
nianych koúcioùów: w Kaczy-
cach, Koñczycach Wlk., na 
Kubalonce, Stecówce i przysió-
ùku Trzycatek w Jaworzynce, 
w Nierodzimiu i Zamarskach. 
Drewnianà wieýæ ma równieý 
koúcióù w Wiúle-Gùæbcach. *  *

W styczniu br. ogùoszono 
nabór do Miejskiej Orkiestry 
Dætej, którà chce mieã Wisùa. 
Zakoñczono juý przyjmowa-
nie muzyków i odbywajà siæ 
pierwsze próby. 

Do najstarszych szkóù pod-
stawowych w naszym regionie 
naleýy niewàtpliwie SP 
2 w Skoczowie. Stuknæùo jej 
w tym roku 120 lat. Na po-
czàtku liczyùa 6 klas. 

*
Ponad 100 czùonków ma 

Zwiàzek Pszczelarzy w Wiúle. 
Tradycje tej organizacji siægajà 
1931 r. Tutejsi „miùoúnicy ula" 
wielce szanujà swojà historiæ. 
Natomiast okres zimowo-wio-
senny wypeùniùy im szkolenia 
specjalistyczne. (nik) 

2 Gazeta Ustroñska 



100—lecie Ratusza byùo wspaniaùà okazjà do wydania Kroniki 
Miejskiej Ustronia w formie ksiàýki. Materiaùy dotyczàce historii 
Ustronia od jego powstania, aý po dzieñ dzisiejszy zostaùy opracowane 
przez Józefa Pilcha i pracowników Wydziaùu Oúwiaty Kultury i Re-
kreacji UM. Pierwsze wydanie Kroniki Miejskiej ukazaùo siæ w na-
kùadzie 50 egzemplarzy. Wydawcà jest Galeria na Gojach Bogusùawa 
Heczki. B. Heczko jest takýe autorem ilustracji. Kronikæ moýna byùo 
nabyã w cenie 100 tys. zù. Atrakcyjnoúã wydawnictwa i maùy nakùad 
spowodowaùy, ýe bardzo szybko zostaùo sprzedane. Wydawca myúli 
o wznowieniu tej pozycji. (MD) 

ft  ft 
Najlepsze ýyczenia dla jubilatów : 

Franciszka Waszek, lat 85, ul. Listopada 8 
Janina Gawlas, lat 91, ul. Kræta 12 
Gustaw Halama, lat 80, ul. Wantuùy 19 

ft * ft 
Od piàtku do niedzieli 10—12.6.1994 r. w Zaborze Zielonoúwiàt-

kowym „Betel" w Ustroniu ul. Daszyñskiego 75 (koùo sklepu meb-
lowego) odbædà siæ spotkania ewangelizacyjne. W programie: wykùady 
biblijne, úpiew, chrzeúcijañskie filmy video, dzielenie siæ relacjami 
z przeýyã z Bogiem. Spotkania odbywajà siæ w godz. 9.00—18.00 
z przerwami na posiùki. Organizatorem jest Misja „Nowa Nadzieja". 

ft  ft 

Zdziwienie mieszkañców osiedla przy ul. Konopnickiej budzi sposób 
w jaki buduje siæ drogæ osiedlowà. Po pierwsze po remoncie kanalizacja 
nie dziaùa i wodæ ze studzienek trzeba wypompowywaã. To widaã na 
zdjæciu. Po drugie zaú, drogæ tæ buduje siæ lak, jakby miaùy po niej jeêdziã 
czoùgi, a nie „maluchy". Niewielkà drogæ osiedlowà utwierdza siæ ponad 
metr wgùàb. Sprawa jest o tyle istotna, ýe czæúã kosztów budowy 
pokrywa miasto. 

W dniach 10 i 17 maja w ZDK „Kuênik" odbyùy siæ eliminacje 
wstæpne do „Ustroñskiej Mini Listy Przebojów". Do eliminacji przy-
stàpiùy reprezentacje szkóù podstawowych nr. 1, 2 i 6. Ogóùem zgùosiùy 
siæ 24 zespoùy, z których 20 zakwalifikowaùo siæ do imprezy fina-
ùowej. W SP-1 grupæ dzieci przygotowaùy nauczycielki Lankocz i Cy-
merlik, pozostaùe dzieci pracowaùy samodzielnie pod kierunkiem ro-
dziców. 

Finaùowa impreza odbædzie siæ 12 czerwca (niedziela) o godz. 16 
w ustroñskim Amfiteatrze — wstæp wolny. 

Mieszkañcy ul. Polnej w Ustroniu niniejszym skùadajà podziækowanie 
za wyciæcie topoli wzdùuý Mùynówki, na odcinku naszych posesji oraz 
w parku za Praýakówkà. 
W dalszym ciàgu oczekujemy na umocnienie brzegów Mùynówki od 
mostku (sprawa bardzo pilna). Caùoúã dotychczasowych pùyt brzego-
wych jest wywrócona. Podczas wiækszych opadów atmosferycznych 
istnieje obawa przerwania waùu brzegowego, podmycia sùupa energii 
elektrycznej i zalania naszych piwnic uzbrojonych w piece grzewcze. 
Informujemy jednoczeúnie, ýe od kilku lat nie jest czyszczony osadnik na 
odnodze Mùynówki pod úluzà. Istnieje zagroýenie zapchania kanaùu pod 
torami PKP. 
Mamy nadziejæ, ýe pod Pana nadzorem sprawy te bædà zaùatwione, 
a w latach nastæpnych kontynuowane i dokoñczone. 

26.05.94 r. 
Wùamanie do sklepu AGD na ul. 
Cieszyñskiej. Sprawcy po wybiciu 
szyby wystawowej weszli do skle-
pu, skàd zabrali kuchenki mikro-
falowe i maszyny do szycia. Ùàcz-
ne straty wynoszà okoùo 30 min zù. 

27.05.94 r. 
Po póùnocy wùamanie do baru 
„Wrzos".Sprawcy wyrwali kratæ 
zabezpieczajàcà okno i wybili szy-
bæ. Skradli wódkæ, papierosy, wi-
na na ùàcznà sumæ okoùo 2 min zù. 

28.05.94 r. 
Okoùo godz. 20.00. zatrzymano 
nietrzeêwego kierowcæ. Badania 
alkometrem wykazaùo 2,72 prom. 
alkoholu we krwi. 

29.05.94 r. 
Okoùo godz. 18.00 na skrzyýowa-
niu ul. Katowickiej z Cieszyñskà 
doszùo do kolizji drogowej. Kieru-
jàcy samochodem marki Polonez 

wymusiù pierszeñstwo na kierow-
cy Fiata 126p. W wyniku tego 
doszùo do zderzenia. Na sprawcæ 
kolizj i naùoýono mandat karny 
w wysokoúci 500 tyú zù. 

31.05.94 r. 
O godz. 2.30 w nocy na ul. Wiúlañ-
skiej doszùo do wypadku samo-
chodowego. Kierowca samocho-
du marki Audi 100 wskutek nad-
miernej szybkoúci i niezachowa-
nia ostroýnoúci na zakræcie wpadù 
w poúlizg i uderzyù w przydroýne 
drzewo. Kierowca doznaù zùama-
nia prawej nogi i zostaù przewie-
ziony do Szpitala Úlàskiego w Cie-
szynie. Straty wynoszà okoùo 25 
min. Funkcjonariusze Policji nie 
skoñczyli jeszcze prac przy pierw-
szym wypadku,gdy w podobnych 
okolicznoúciach i w tym samym 
miejscu w sàsiednie drzewo ude-
rzyù Opel Kadet. Straty w drugim 
samochodzie wynoszà okoùo 15 
min. Kierowcæ równieý przewie-
ziono do Szpitala Úlàskiego na 
obserwacjæ. 

(md) 

23.05.94 r. — Znaleziono doku-
menty mieszkañca Úwiætochùowic. 
Przesùano je adresatowi. 

27.05.94 r. — Kontrola osób han-
dlujàcych na targowisku oraz po-
rzàdków wokóù targowiska. Nie 
stwierdzono naruszenia porzàd-
ków i przepisów. 

28.05. i 29.05.94 r.— Kontrola 
terenów wzdùuý nadbrzeýa Wisùy 
od Nierodzimia do Polany oraz 

terenów zielonych w Dobce, Nie-
rodzimiu i Jaszowcu. 

30.05.94 r. — Wspólna interwen-
cja z Wydziaùem Ochrony Úrodo-
wiska UM na ul. Skoczowskiej 
w sprawie nielegalnego ujæcia wo-
dy z potoku Mùynówka. 

31.05.94 r. — Kontrola porzàd-
ków wokóù domów wczasowych 
w Jaszowcu. 

Mieszkance Mikoùowa nakazano 
uporzàdkowanie swojej posesji 
przy ul. Jelenica w Ustroniu. 

Ze zbiorów 
Muzeum 

150 lat temu wydano w Bernie 
„Ksiàýeczkæ o sadach i owocu 
wzglædem nabywania, wychowa-
nia, poýytkowania, z baczeniem 
osobliwym na poùoýenie klimatu 
úlàskiego". Jej autorem byù Karol 
Kotschy (1789—1856), który 
przez 46 lat byù pastorem zboru 
ewangelickiego w Ustroniu. 
Tà cennà pozycjæ bibliofilskà po-
darowaù kilka lat temu do Mu-
zeum Józef Pilch — nasz ustroñ-
ski historyk i bibliofil . 

Htf tq jecjkf t 
o fntad) i oloocii 
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ZAPROSZENIA 
12 czerwca o godz. 15.00 w kawiarni „ T y t u s" odbædzie siæ 
„Wielk i pokaz mody dzieciæcej" w wykonan iu dzieci z Przed-
szkola nr 7 na os. M a n h a t a n. W p rogramie przewidz iano loteriæ 
fantowà i inne at rakc je. Dochód z imprezy organizatorzy 
postanowi li przeznaczyã na „wyp rawkæ do klasy p ierwszej" 
i pomoce dydaktyczne dla dzieci po t rzebu jàcych pomocy. 

16 czerwca o godz. 18.30 w „Ogrodz ie z i m o w y m" G CR „Repty 
odbædzie siæ koncert fo r tep ianowy. U twory na cztery ræce 
Gr iega i B rahmsa graã bædà Lid i a Zdu lska i J o a n na Pilch. 
Wstæp bezpùatny. 
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(dokoñczenie ze str. 1) 

w Nierodzimiu na dwupasmówce 
powstanà pasy, wywoùaùo dysku-
sjæ o charakterze ogólniejszym. K. 
Hanus stwierdziù, ýe np. Okrægo-
wa Dyrekcja Dróg Pañstwowych 
nie liczy siæ ze zdaniem Zarzàdu 
Miasta. Z. Biaùas mówiù o czæstej 
bezsilnoúci wùadz miejskich i to 
nie tylko w starciu z takimi in-
stytucjami jak ODDP. Moýna tu 
wymieniã szereg wybudowanych 
„na dziko" kampingów, a nawet 
nielegalne biwaki, z którymi wùa-
dze miasta nie mogà sobie pora-
dziã. Zdaniem radnego w takich 
wypadkach dziaùania winny byã 
bardziej zdecydowane. Franciszek 
Korcz zaznaczyù natomiast ogra-
niczenie kompetencji wùadz samo-
rzàdowych, co podczas tej kaden-
cji zbyt czæsto odczuwaù. Powie-
dziaù teý, ýe sami radni nie zawsze 
wykorzystywali okazje by forso-
waã sprawy miejskie. Przykùadem 
ostatnia wizyta wojewody, gdy 
nikt mu „nie wygarnàù" o ustroñs-
kich kùopotach komunikacyj-
nych. Nie zgodziù siæ z tym Wùo-
dzimierz Gùowinkowski, który za-
znaczyù, ýe w sprawie dróg woje-
woda nic nie pomoýe, gdyý sà one 
w gestii administracji specjalnej. 
Apelowaã trzeba do posùów i to 
o konkretne uregulowania usta-
wowe do uchwalonego w dalszej 
czæúci stanowiska ustroñskiej Ra-
dy Miejskiej, które publikujemy 
pod relacjà z sesji. 

Zasadniczym punktem obrad 
byùo przyjæcie sprawozdañ z dzia-
ùania Zarzàdu Miasta i Rady Mie-
jskiej w latach 1990 1994. Spra-

wozdanie Zarzàdu przedstawiù K. 
Hanus. W. Gùowinkowskiemu 
brakowaùo w sprawozdaniu oceny 
przejæcia nadzoru budowlanego 
i ksztaùtowania ùadu przestrzen-
nego w mieúcie. Pierwszym pro-
blemem Zarzàd na pewno nie mo-
ýe siæ pochwaliã, natomiast lad 
przestrzenny to juý sprawa komi-
sji i Rady, odpowiadaù burmistrz. 
W sesji uczestniczyù Andrzej Ge-
org sprawujàcy funkcjæ burmi-
strza do wrzeúnia 1992 roku. Jego 
zdaniem, w ciàgu tej kadencji Ra-
dy, podjæto w mieúcie szereg stra-
tegicznych decyzji wyznaczajà-
cych rozwój Ustronia na najbliý-
sze lata. Rada byùa dynamiczna 
0 czym najlepiej úwiadczà takie 
decyzje jak budowa wysypiska, 
rozwiàzanie problemu úmieci, wy-
ciàgu na Czantoriæ, bazy przy ul. 
Konopnickiej. Z. Biaùas zapropo-
nowaù, by w uchwale przyjmujàcej 
sprawozdanie Zarzàdu Miasta za-
znaczyã pozytywnà ocenæ dziaùañ 

1 decyzji Zarzàdu ostatnich czte-
rech lat. Radni takà uchwaùæ przy-
jæli jednogùoúnie. 

Sprawozdanie Rady Miejskiej 
prezentowaù Zygmunt Biaùas. 
— Co dostaliúmy od naszych po-
przedników? — pytaù Z. Biaùas 
i odpowiadaù: Ja otrzymaùem 
klucz od biura i szafy zapeùnionej 
dokumentami."  Podkreúliù teý, ýe 
ta Rada odchodzàc zostawia 
swym nastæpcom raport o mieú-
cie, dokument pozwalajàcy zorie-
ntowaã siæ radnemu w stanie 
spraw miejskich. Radni jednogùo-
únie podjæli uchwaùæ o przyjæciu 

sprawozdania. Fragmenty obu 
sprawozdañ, tak jak raport o mie-
úcie publikowaã bædziemy w naj-
bliýszych numerach GU. 

Informacje o wspóùpracy z par-
tnerskimi miastami Ustronia 
przedstawiù prezes Towarzystwa 
Kontaktów Zagranicznych Bogu-
sùaw Binek. Do najwiækszych suk-
cesów partnerstwa z Neukir-
chen-Vluyn i Hajdunanas zaJiczyù 
promocjæ miasta a jednoczeúnie 
umoýliwienie zawarcia mieszkañ-
com wielu nowych znajomoúci. 

Rada podjæùa uchwaùæ o nadaniu 
wyróýnienia „Za zasùugi dla mias-
ta Ustronia" Gerhardowi Resnitz-
kowi, a tytuù Honorowego Oby-
watela Miasta Ustronia Leo Sie-
bierskiemu. Obaj wyróýnieni sà 
mieszkañcami Neukirchen-Vlu-
yn. Sesjæ zakoñczyùo wræczenie 
wszystkim radnym skromnych 
upominków i pamiàtkowych dyp-
lomów. Odúpiewano „Szumi ja-
wor szumi", byù teý toast przy 
lampce wina i skromny poczæs-
tunek. (ws) 

Stanowisko Rady Miejskiej  w Ustroniu 
w sprawie reformy samorzàdowej 

Podsumowanie czteroletnich doúwiadczeñ pracy Samorzàdu 
Miasta Ustronia jakie Rada Miejska przedstawiùa na swojej 
ostatniej Sesji kadencji 1990—1994, pozwala na dokonanie 
oceny stanu reformy naszego pañstwa. Stwierdzamy, ýe jej 
poczàtek z roku 1990 w sposób jakoúciowy zmieniù pozycjæ 
samorzàdu terytorialnego w naszym kraju. Samorzàdowa wùa-
dza lokalna staùa siæ realnym gospodarzem na swoim terenie 
i prawidùowo speùnia swojà rolæ. Jednakýe w opinii tak Radnych 
jak i mieszkañców w dalszym ciàgu wiele dziedzin i spraw 
ocenianych jest negatywnie. W przypadku naszego miasta ta 
negatywna ocena dotyczy tych problemów, które nie naleýà do 
kompetencji Samorzàdu. Sà to bezpieczeñstwo i porzàdek 
publiczyn, drogi pañstwowe, sùuýba zdrowia, lecznictwo uzdro-
wiskowe i wiele innych. W naszym przekonaniu te negatywne 
odczucia wynikajà z faktu, iý wstrzymane zostaùo w naszym 
pañstwie, zapowiadane w trakcie kadencji dalsze przekazanie 
uprawnieñ i úrodków finansowych gminom. 

W zwiàzku z powyýszym, Rada Miejska w Ustroniu wyraýa 
swojà opiniæ, iý dokoñczenie reformy samorzàdowej traktujemy 
jako konieczny warunek dla rozwoju naszego kraju. 
Postulujemy wiæc o: 

1. Konstytucyjne zagwarantowanie samorzàdom terytorial-
nym pozycji podstawowego elementu ustroju naszego pañstwa. 

2. Zmianæ ustawy o finansach gmin w celu zwiækszenia dla 
samorzàdów iloúci finansowych pochodzàcych z podatków. 

3. Wprowadzenie w najszybszym moýliwym terminie II 
szczebla wùadzy lokalnej w postaci samorzàdowej struktury 
powiatowej. 

Od 23 do 29 maja w hotelu „Barbara" w Jaszowcu odbyùa siæ 
miædzynarodowa konferencja na temat „Regiony w warunkach 
rynkowej strategii transformacji". Zostaùa ona przygotowana 
przez organizacjæ „Praca i Ekonomia w Koúcioùach Europejs-
kich". Przy organizacji pomagaùa diecezja cieszyñska Koúcioùa 
Ewangelicko-Augsburskiego. Przygotowania trwaùy kilka mie-
siæcy. Na konferencjæ przybyùo 80 uczestników z 20 krajów 
úwiaty. W uroczystym otwarciu udziaù wziæli wojewoda bielski 
Marek Trombski , burmistrz Kazimierz Hanus, biskup diecezji 
cieszyñskiej Koúcioùa Ewangelicko-Augsburskiego Paweù An-
weiler, Biskup Úlàskiego Koúcioùa Ewangelicko-Augsburskiego 
Wyznania w Republice Czeskiej Wùadysùaw Wolny oraz pro-
boszcz parafii Ewangelicko-Augsburskiej w Ustroniu Henryk 
Czembor. 
Nowy system spoùeczno-ekonomiczny wyzwala inicjatywæ wùasnà 
i poczucie odpowiedzialnoúci. Koúcioùy dadajà odwagi i motywujà 
ludzi Boýym Sùowem, w którym akcentuje siæ miùoúã bliêniego. 
Odpowiedzialnoúã w miùoúci bliêniego rodzi siæ na bazie od-
powiedzialnoúci przed Bogiem. — powiedziaù bp P. Anweiler 
otwierajàc konferencjæ. 
Wystàpiù takýe Jan Sum z FSM w Bielsku-Biaùej z referatem 
zapoznajàcym uczestników konferencji z przemianami gos-

podarczymi ostatniego ãwierãwiecza. Szczególny nacisk poùoýyù 
na transformacjæ form wùasnoúci w ostatnich latach . 
Uczestnicy konferencji obradowali w kilku komisjach tematycz-
nych. Zajmowano siæ m. in bezrobociem, migracjami ludnoúci, 
regionami, pozycjà kobiet w ekonomii. 
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Od lewej: bp. P. Anweiler, M. Trombski, M. Tyrna, K. Hanus, E. 
Czembor i H. Czembor. Fot W. Suchta 



Na podstawie art. 44 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. — Ordynacja Wyborcza do rad gmin (Dz. U. nr 16 poz. 96 z póên. zm.). 
Miejska Komisja Wyborcza podaje do wiadomoúci dane o zarejestrowanych kandydatach do rady gminy: 
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Nie wszyscy kandydaci na radnych skorzystali z moýliwoúci bezpùatnego zaprezentowania siæ wyborcom w „Gazecie 
Ustroñskiej" . Poniýej  publikujemy zùoýone w naszej  redakcji teksty dotyczàce poszczególnych kandydatów jak 
i komitetów wyborczych. 

...wyborczy kandydatów partyjnych i bezpartyjnych z listy PSL 
na radnych w wyborach samorzàdowych w Ustroniu zmierzajà-
cy do dalszej poprawy funkcjonowania miasta i ýycia mieszkañ-
ców oraz kuracjuszy poprzez: 
— wspieranie inicjatyw pozyskiwania kapitaùu na dalszy roz-

wój infrastruktury w mieúcie i pozyskiwanie nowych miejsc 
pracy, 

— zakoñczenie eksploatacji wysypiska úmieci na Poniwcu 
w 1994 r. i odstawianie úmieci do Jastrzæbia, 

— równoczesne urzàdzenie nowej stacji przeùadunkowej od-
padów pochodzàcych z segregacji jak: szkùo, makulatura 
i zùom stalowy, 

— dalsze doskonalenie istniejàcych juý segregacji odpadów, 
— przygotowanie terenu poprzez wykup gruntów przy równo-

czesnych staraniach o wprowadzenie budowy obwodnicy do 
planu centralnego na 1995 r., 

— zlikwidowanie wjazdu z ul. Brody przez Rynek do ul. 
Daszyñskiego i ul. Graýyñskiego przez wykonanie funk-
cjonalnego skrzyýowania z sygnalizacjo úwietlnà, 

— rozwaýenie moýliwoúci skierowania ciæýkiego ruchu koùo-
wego z Zawodzia z odciàýeniem centrum Ustronia, 

— dalsze urzàdzanie úcieýek spacerowych na Zawodziu, 
wspieranie konsorcjum Maùej Wisùy dla doprowadzenia 
poprawy istniejàcego stanu wód w rzece Wiúle, 
przyúpieszenie prac remontowych czaszy basenu kàpielowe-
go i wprowadzenie zamkniætego obiegu filtrowania wody, 

— przyúpieszenie podùàczenia osiedla Poniwiec do miejskiej 
kanalizacji sanitarnej oraz skrócenia terminu oddania lokal-
nego ujæcia wody wraz z siecià wodociàgowà, 

— propagowanie rolnictwa ekologicznego i uùatwianie zbytu 
produktów rolnych w naszym terenie, 

— rozwijanie wspóùpracy i pomocy finansowej ze sùuýbà zdro-
wia celem zapewnienia lepszej opieki zdrowotnej mieszkañ-
ców, 

— systematyczne wspieranie finansowe potrzeb szkolnictwa 
podstawowego oraz zakoñczenie inwestycji w Szkole Pod-
stawowej Nr 1 i z kolei rozpoczæcie rozbudowy Szkoùy 
Podstawowej Nr 3, 
pomoc w utrzymaniu sprawnoúci pozostaùych szkóù 

i przedszkoli, 
— dalsze zacieúnienie wspóùpracy w zakresie kultury, sportu 

i turystyki z miastami zaprzyjaênionymi tj . Neukir-
chen-Vluyn — Niemcy i Hajdunanas — Wægry. 

LIST A KANDYDATÓ W NA RADNYCH : 
Okræg wyborczy nr  1 
Úliwka Jerzy, bezpartyjny, lat 42, rolnik, radny ostatniej 

kadencji, 
Okræg wyborczy nr  2 
Gogóùka Ludwik , bezpartyjny, lat 45, przedsiæbiorca, technik 

mechanik, 
Okræg wyborczy nr  4 
Jurczok Michaù, bezpartyjny, lat 52, kupiec, radny ostatniej 

kadencji 
Okræg wyborczy nr  6 
Kubieñ Jan, Prezes ZM PSL, lat 50, ekonomista, kier. RPWiK 

Ustroñ 
Okræg wyborczy nr  7 
Fabian Wùadysùaw, PSL, lat 60, emeryt, dziaùacz spoùeczny 
Okræg wyborczy nr  8 
Kruýoùek Rudolf, bezpartyjny, lat 47, ekonomista, kier. ZDZ 

Ustroñ, dziaùacz spoùeczny i sportowy 
Okræg wyborczy nr  9 
Cieúlar  Adolf , PSL, lat 57, rolnik, 
Okræg wyborczy nr  10 
Drozd Jan, PSL, lat 32 rolnik, radny ostatniej kadencji 

Okræg wyborczy nr  11 
Wierzbanowska Helena, PSL, lat 50, iný. ogrodnik, radna 

ostatniej kadencji 
Okræg wyborczy nr  12 
Nowak Tadeusz, bezpartyjny, lat 36, mechanik samochodowy 
Okræg wyborczy nr  13 
Tomiczek Maria , bezpartyjna, lat 34, technik rolnik, Przewod-

niczàca KG W Lipowiec 
Okræg wyborczy nr  14 
Pasterny Jan, PSL, lat 39, rolnik 
Okræg wyborczy nr  15 
Sikora Alojzy, bezpartyjny, lat 40, mgr administracji 
Okræg wyborczy nr  16 
Zieliñski Wùadysùaw, PSL, lat 41, elektromonter, komendant 

OSP Nierodzim 
Okræg wyborczy nr  17 
Kubala Karol , bezpartyjny, lat 57, artysta plastyk, radny 

ostatniej kadencji 
Okræg wyborczy nr  18 
Waszek Józef, bezpartyjny, lat 42, technik budowlany, mistrz 

kominiarski, prezes SM „Jelenica", dziaùacz spoùeczny 
Okræg wyborczy nr  19 
Herzyk Erwin , PSL, lat 50, technik mechanik 
Okræg wyborczy nr  20 
Korcz Jan, bezpartyjny, lat 46, technik budowlany, prezes firmy 

„Inýynieria — Ustroñ" 
Okræg wyborczy nr  21 
Malin a Stanisùaw bezpartyjny, lat 41, technik mechanik, radny 

ostatniej kadencji 
Okræg wyborczy nr  22 
Korcz Franciszek, bazpartyjny, lat 67, iný. mechanik, radny 

ostatniej kadencji 
Okræg wyborczy nr  23 
Czembor  Emilia, bezpartyjna, lat 51, mgr iný. chemii, Dyrektor 

Szkoùy Podstawowej Nr 2, radna ostatniej kadencji 
Okræg wyborczy nr  24 
Czyý Bogumiùa, bezpartyjna, lat 40, mgr pedagogiki, Dyrektor 

Szkoùy Podstawowej Nr 1 
Prezes ZM PSL 

w Ustroniu 
Ustroñ, 25.05.1994 r. (—) Jan Kubieñ 

Okræg wyborczy nr  2 
Wùodzimierz Chmielewski — lat 49, z zawodu technik budow-

lany zatrudniony w Domu Wczasowym „Mazowsze", 
Ustroñ-Jaszowiec, radny minionej kadencji. 

Okræg wyborczy nr  3 
Bernadetta Bùanik — lat 36, z zawodu pielægniarka dyplomowa-

na zatrudniona w Úlàskim Szpitalu Reumatologicznym 
w Ustroniu, radna minionej kadencji. Zamæýna — 3 dzieci. 

Okræg wyborczy nr  5 
Lucj a Choùuj  — ekonomista, dùugoletni pracownik banku 

w Ustroniu. Wspóùzaùoýycielka Komitetu Obywatelskiego 
oraz wspóùtwórczyni akcji charytatywnej „Serduszko". 
W latach 1990—1994 praca w Komisji Budýetowej Rady 

. Miejskiej. Mój  program: dokoñczenie rozbudowy szkoùy nr 
1, adaptacja i otwarcie „Domu Spokojnej Staroúci" przy ul. 
Sùonecznej, stworzenie dogodnych warunków do podùàcze-
nia siæ mieszkañców Jelenicy do kolektora sanitarnego. 

Okræg wyborczy nr  9 
Henryk Gaú — iný. metalurg, zatrudniony w Kuêni Ustroñ, 53 

lata, ýonaty, dwie córki. Radny w poprzedniej kadencji. 
Chce wykorzystaã nabyte doúwiadczenie oraz opracowa-
ne przez poprzednià Radæ wnioski przy organizowaniu 
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efektywnej pracy przyszùej Rady. Efektywna praca w opar-
ciu o dobrà znajomoúã potrzeb miasta ksztaùtowanà w kon-
taktach z mieszkañcami Ustronia. 

Okræg wyborczy nr  10 
Stanisùawa Nawrat — dùugoletni pracownik gastronomii i PSS, 

wspóùtwórczyni akcji charytatywnej „Serduszko", czùonek 
chórów „Czantoria" i „AVE " w Hermanicach. Pomysùy na 
kadencjæ: remont dróg lokalnych oraz poszerzenie ul. Domi-
nikañskiej, dokoñczenie budowy kolektora i wykonanie 
przyùàczeñ do posesji, pomoc mieszkañcom osiedla domków 
przy ul. Dùugiej w podùàczeniu siæ do sieci elektrycznej. 

Okræg wyborczy nr  16 
Andrzej  Sikora — lat 41 z zawodu technik mechanik, zatrudniony 

w Spóùdzielni Mieszkaniowej „Lokum" w Ustroniu Nierodzi-
miu. Radny minionej kadencji. Ýonaty — 3 dzieci. 

Okræg wyborczy nr  20 
Lesùaw Werpachowski, ur. 1952, socjolog. Studia Uniwersytet 

Jagielloñski, John Hopkins University — Baltimore USA. 
Doúwiadczenia spoùeczne: 1989—91 przew. Komitetu Oby-
watelskiego w Ustroniu, 1990—1994 radny, przewodniczàcy 
Komisji Budýetu. Przynaleýnoúã organizacyjna: bezpartyj-
ny. Program minimum: stworzenie dodatkowego parkingu 
na os. Manhatan, znaczna poprawa stanu drogi przy 
targowisku, wykup terenu miædzy ul. Brody i Konopnickiej. 

Turystyka, a w niej takýe lecznictwo uzdrowiskowe stanowiã powinna 
podstawæ bytu spoùeczeñstwa Ustronia. Walory turystyczno-lecznicze, 
duýa i nowoczesna baza hotelowo-sanatoryjna, atrakcyjne poùoýenie 
drogowe, ekologicznie czyste úrodowisko itp. to tylko czæúã atutów 
Ustronia. Towarzystwo Rozwoju Turystyki w Ustroniu skupiajàc 
w swoich szeregach ludzi zajmujàcych siæ zawodowo turystykà stara siæ 
wpùywaã na kierunki rozwoju miasta. Turystyka jest motorem rozwoju 
miasta, niech jego obroty stale siæ zwiækszajà zapewniajàc prawidùowy 
rozkwit miasta i dobrobyt mieszkañców. 

Myúlimy, ýe zaakceptujecie Pañstwo naszych kandydatów na rad-
nych, którzy wespóù z innymi zapewnià miastu wùaúciwy kierunek 
rozwoju. Naturalnie nie obce nam sà problemy bytowe mieszkañców, 
lecz aby je rozwiàzaã trzeba na to funduszy, a moýe je daã tylko 
turystyka, która staje siæ podstawowà gaùæzià dochodowà miasta i jego 
mieszkañców. 

Towarzystwo proponuje na radnych nastæpujàcach kandydatów: 
1) Kosiñski Jerzy — okræg wyborczy 19 
2) Pietrzak Wanda — okræg wyborczy 20 
3) Pochopieñ Jan — okræg wyborczy 23 
4) Siwiec Maùgorzata — okræg wyborczy 17 
5) Wiæcùawek Andrzej — okræg wyborczy 22 
6) Wrona Ryszard — okræg wyborczy 24 

W Ustroniu od rozwoju turystyki zaleýy wùaúciwe wszystko: 
— zatrudnienie — najmniejsze bezrobocie dziæki zatrudnieniu w do-
mach wczasowych, hotelach, sanatoriach, gastronomii, punktach usùu-
gowych itp. 
— dochody miasta — 60% dochodów budýetu pochodzi z wpùywów 
z turystyki, podatków od obiektów turystycznych, zakùadów usùugo-
wych zwiàzanych z tà branýà, 
— rozwój rolnictwa — zapotrzebowanie na produkty rolne jest tak 
duýe, ýe miasto musi je sprowadzaã a moýe rozwijaã siæ nasze rodzime 
rolnictwo wolne od zanieczyszczeñ ekologicznych, 

rozwój sektora usùugowego — turystyka i jej obsùuga wymaga caùego 
szeregu dziedzin usùugowych, a wiæc jest pole do popisu w dziaùalnoúci 
gospodarczej. 

Z napùywu turystów mogà korzystaã wszyscy, którzy umiejætnie to 
wykorzystajà — my jako Towarzystwo moýemy wskazaã te szanse 
rozwoju. 
Gùosujàc decydujesz o swoim losie i losie miasta. 

Za Zarzàd TRT 
(—) mgr Ryszard Wrona 

Kandydaci do Rady Miejskiej  w Ustroniu 
reprezentujàcy Kolo Terenowe Polskiego 

Zwiàzku Inýynierów i Techników 
Budownictwa 

Zbliýajàce siæ wybory byùy tematem licznych rozmów czùon-
ków Koùa, które skupia kilkadziesiàt osób z naszego terenu 
zwiàzanych z budownictwem. Dyskusje te zaowocowaùy decyzjà 
o reprezentowaniu úrodowiska w wyborach do Rady Miejskiej. 

W wyniku podjætych dziaùañ 4 osoby speùniùy wymagania 
ordynacji wyborczej. Oto nasi kandydaci: 
Kol . Jerzy Baùdys — lat 64, inýynier budownictwa làdowego, 

ýonaty — dorosùy syn. Staý zawodowy w budownictwie 
— 39 lat na róýnych stanowiskach. Od 1985 r. prowadzi 
wùasnà firmæ technicznej obsùugi budownictwa. Aktualnie 
nadzoruje budowæ Zakùadu Przyrodoleczniczego — naj-
powaýniejszej inwestycji PP Uzdrowiska w Ustroniu. 

Kol . Stefan Figiel — lat 49, inýynier budownictwa làdowego, 
ýonaty — dwóch dorosùych synów. Staý zawodowy w budo-
wnictwie — 31 lat na róýnych stanowiskach, w tym 5 lat 
w PBOUP „BUDOPOL". Obecnie czùonek kierownictwa 
Przedsiæbiorstwa Usùug Inwestycyjnych „INWESTUS" 
w Cieszynie, które zajmuje siæ powiernictwem inwestycyj-
nym na terenie byùego powiatu cieszyñskiego. 

Kol . Lidi a Kalamat-Urbani k —lat 56, z wyksztaùcenia ekonomi -
sta-ksiægowy, zamæýna — dorosùa córka. Staý zawodowy 34 
lata, w tym w budownictwie i spóùdzielczoúci mieszkaniowej 
24 lat. Przez wiele lat peùniùa szereg odpowiedzianych funkcji 
w pionach ekonomiczno-finansowych przedsiæbiorstw. 
Obecnie zatrudniona w Sanatorium Uzdrowiskowym „RÓ-
ÝA" w Ustroniu-Zawodziu. 

Kol . Jan Lubecki — lat 54, inýynier budownictwa làdowego, 
ýonaty — dwie dorosùe córki. Staý zawodowy w budownict-
wie 36 lat na róýnych stanowiskach. Od 1973 r. zawodowo 
zwiàzany z realizacjà inwestycji na terenie byùego powiatu 
cieszyñskiego w tym z budowà dzielnicy Zawodzie w Ustro-
niu. Ma pañstwowe uprawnienia rzeczoznawcy d/s wycen 
nieruchomoúci. 

Celem nadrzædnym dziaùalnoúci Koleýanki i Kolegów bædzie 
rzetelne reprezentowanie mieszkañców danego okràgu wybor-
czego we wszystkich sprawach, które bezpoúrednio ich dotyczà 
oraz przekazywanie peùnej informacji o zamierzeniach inwes-
tycyjno-gospodarczych. 

Duýy staý pracy oraz umiejætnoúci i przygotowanie zawodo-
we gwarantujà fachowe, wywaýone podejúcie do spraw zwiàza-
nych z bieýàcà dziaùalnoúcià Rady Miasta. 

Przew. Zarzàdu Koùa 
(—) Zbigniew Walawski 

I
Okræg wyborczy nr  1 
Maùysz Jan, mgr ekonomista, emeryt. Od wielu lat dziaùa dla 

rozwoju Polany i Dobki i poprawy warunków ýycia ludno-
úci. Zorganizowaù i prowadziù komitet gazyfikacyjny, budo-
wy przystanków, telefonizacji. Dàýy do rozbudowy dróg 
w Polanie i Dobce (rozwoju Orùowej), zabudowy deptaków, 
drogi na cmentarz, usprawnienia komunikacji, porzàdku 
i czystoúci. Wystæpuje o uruchomienie apteki, ekspozytury 
poczty, kontynuowanie budowy wielofunkcyjnego budynku 
przedszkola, zmniejszenie zadymienia. 

Okræg wyborczy nr  5 
Jan Szwarc, dyrektor Zespoùu Szkóù Technicznych w Ustroniu. 

Mój program: to uczciwa i rzetalna praca na rzecz miasta 
i jego mieszkañców. Bædæ dàýyù, aby problemy zaùatwiane 
byùy z zachowaniem hierarchii waýnoúci. Majàc úwiado-
moúã, ýe kaýdy w ýyciu zbiorowym jest waýny, obojætnie 
z jakiej strony na niego patrzymy nie bædæ obiecywaù niczego 
przed uprzednim dokùadnym rozeznaniu. 
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Okræg wyborczy nr  6 
Irena Pawelec — moja dziaùalnoúã zaczæùa siæ 3 lata temu od 

protestu przeciw budowie wysypiska úmieci w pobliýu 
domów i studni. Uwaýam, ýe nie moýna decydowaã o waý-
nych sprawach Ustronia bez wiedzy i zgody mieszkañców. 
Dlatego bædàc radnà chciaùabym skuteczniej wpùywaã na 
rozwiàzanie problemów istotnych dla mojego osiedla oraz 
miasta — opierajàc siæ na opiniach fachowców, wspóùpracy 
z samorzàdem osiedla oraz sùuchajàc uwaýnie, co majà do 
powiedzenia „zwykli " mieszkañcy. 

Okræg wyborczy nr  7 
Halina Rakowska-Dzierýewicz — w swoim progranie i ewen-

tualnej pracy radnego chciaùabym umiejætnie poùàczyã tra-
dycjæ Ustronia z nowoczesnoúcià — bædæ wiæc zabiegaã 
o przywrócenie peùengo blasku „Praýakówce", chroniã 
obiekty zabytkowe przed dewastacjà, zabiegaã o rozsàdnà 
zabudowæ Centrum miasta i realizacjæ przemyúlanego ukùa-
du komunikacyjnego. Chcæ równieý doprowadziã do kon-
sekwentnego dziaùania zarówno mieszkañców jak i wùadz 
miasta w dziedzinie czystoúci i porzàdku. 

Okræg wyborczy nr  9 
Roman Droýdý, lat 42, ýonaty, dwie córki. Dùugoletni pracownik 

Urzædu Celnego w Cieszynie. Jako mieszkaniec Ustronia, 
sàsiad i ojciec uwaýa za bardzo waýne zapewnienie wszystkim 
poczucia bezpieczeñstwa i opieki. Jako radny chciaùby do-
prowadziã do uporzàdkowania spraw zwiàzanych z drogami, 
chodnikami, wodociàgiem i kanalizacjà. Jako obywatel i rad-
ny bædzie aktywnie uczestniczyã w staraniach o decentraliza-
cjæ wùadzy i samorzàdnoúã mieszkañców, bo tylko samorzàd 
zapewnia dobre i efektywne gospodarowanie. 

Okræg wyborczy nr  12 
Henryk Hojdysz — lat 57 — ekonomista — mój program to: 

budowa kanalizacji i podùàczenie wszystkich budynków, 
zamiana ogrzewania wæglowego na gazowe z ulgà ca 50% za 
zuýycie, budowa obwodnicy, poprawa oznakowania, re-
mont i budowa dróg i chodników, uruchomienie pogotowia 

ratunkowego, pomoc finansowa dla Klubu Sportowego, 
skuteczna dbaùoúã o bezpieczeñstwo i spokój na ulicach 
i osiedlach, wspieraã rolnictwo —jako, ýe wyýywiã zdrowo 
moýemy siæ sami. 

Okræg wyborczy nr  14 
Maria n Landowski, zam. Ustroñ, ul. Bernadka 62. 
Jako radny chciaùbym doprowadziã do: 
— szybkiej telefonizacji naszej dzielnicy — Lipowca, 
— Rozwiàzania problemu funkcjonowania otaczarni w sposób 

korzystny dla mieszkañców dzielnicy, miasta, tam pracujà-
cych oraz wùaúcicieli, 

— racjonalnego utrzymania i budowy odcinków dróg z nad-
rzædnym celem poprawy bezpieczeñstwa i jakoúci komuni-
kacji. 

Okræg wyborczy nr  18 
Z Ugrupowania Wyborczego Mieszkañców Ustronia Centrum 

kandyduje do Rady Miejskiej Bogumiùa Kaczmarczyk, eko-
nomistka, absolwentka Wydziaùu Transportu Akademii 
Ekonomicznej, lat 52, zamieszkaùa na osiedlu Konopnickiej, 
autorka wielu wystàpieñ, pism i artykuùów w obronie 
mieszkañców osiedlowej czæúci Ustronia. W swoim pro-
gramie wyborczym zakùada miædzy innymi: równorzædne 
traktowanie potrzeb mieszkañców Ustronia z potrzebami 
Uzdrowiska, jawnà politykæ finansowà gminy, wiæksze 
poszanowanie prawa, zdecydowanà poprawæ bezpieczeñ-
stwa w mieúcie, ochronæ obszaru osiedlowego przed ekologi-
cznà degradacjà, rozwój osiedlowej infrastruktury — dàýe-
nie do zorganizowania na ùàce miædzy ul. A. Brody a ul. 
Konopnickiej terenu parkowego, z urzàdzeniami sportowo-
rekreacyjnymi, przeprowadzenie zmiany w planie zagos-
podarowania przestrzennego centrum osiedlowego — ogra-
niczenie koncentracji dróg do jednej obwodnicy zewnætrznej 
(dwupasmówki), rezygnacja z drugiej obwodnicy wewnætrz-
nej (pod skarpà), dàýenie do poprawy oúwietlenia, dróg 
i parkingów, wiækszà troskæ o problemy mùodzieýy oraz 
ludzi starszych i niepeùnosprawnych, obowiàzkowe roz-
liczanie radnych po upùywie kaýdej kadencji. 

przewodniczàcy 
z-ca prze w. 
sekretarz 
czùonek 

Maciejowski Jan 
Niemczyk Maria 
Martynek Barbara 
Chwastek Adam 
Gluza Karol 
Kamiñska Renata 
Lisowicz Leona 
Mijaù Leon 

przewodniczàcy 
z-ca przew. 
sekretarz 
czùonek 

Niemczyk Karol 
Sikora Leszek 
Zawada Kazimierz 
Choùuj Kazimierz 
Fiedor Gertruda 
Kubica Józefa 
Maùecka Janina 
Moli n Alicj a 
Pawùowska Teresa 
Winiarska Graýyna 

Piotrowicz Mirosùaw przewodniczàcy 
Biaùecki Józef z-ca przew. 
Olszewska Urszula sekretarz 
Albrewczyñska Waleria czùonek 
Broda Janusz 
Cieúlar Wùadysùaw 
Cieúlar Jan 
Kædzior Jerzy 
Stolarczyk Stanisùaw 

Podýorski Tadeusz przewodniczàcy 
Bujok Józef z-ca przew. 
Nowak Maria sekretarz 
Gajdacz Rudolf czùonek 
Hiner Rudolf 
Kubala Danuta 
Kukuczka Zofia 
Molok Franciszek 
Szuster Józef 
Zwias Tadeusz 

Chraúcina Leokadia przewodniczàcy 
Barnaú Janina z-ca przew. 
Heller Maùgorzata sekretarz 
Chrapek Ludwik czùonek 
Duda Urszula 
Gonska Stefan 
Lazar Jan 
Stekla Jan 
Zajàc Stanisùaw 

przewodniczàcy 
z-ca przew. 
sekretarz 
czùonek 

Dudek Wùadysùaw 
Sikora Elýbieta 
Twardzik Józef 
Baranowski Czesùaw 
Buùawa Stanisùaw 
Helwig Krystyna 
Hùawiczka Wùadysùaw 
Macura Roman 
Macura Wùadysùaw 
Woner Michaù 

Werpachowska Iwona przewodniczàcy 
Cebo Janusz z-ca przew. 

sekretarz 
czùonek 

Holeksa Rudolf 
Ciemaùa Karol 
Noszczyk Bronisùawa 
Heczko Józef 
Kostka Wùodzimiera 
Kozieù Zdzisùaw 
Kurowski Józef 
Pindór Juliusz 
Czepczor Stanisùaw 

przewodniczàcy 
z-ca przew. 
sekretarz 
czùonek 

Wiñczyk Irena 
KJajman Maria 
Kubok Benedykt 
Koenig Danuta 
Nowak Jan 
Tuùecka Natalia 
Walawska Krystyna 

Chwastek Wùadysùaw przewodniczàcy 
Kubica Zuzanna z-ca przew. 
Skora-Mojeúcik Henrietta sekretarz 
Dawid Renata czùonek 
Chlebek Renata 
Nosal Zuzanna 
Nowak Jadwiga 
Szoùtysek Helena " 



I
(dok. ze str. 1) 

kañców usùug. Sà to tzw. za-
dan ia wùasne gminy i obe jmu-
jà one miædzy innymi zaopa t-
rzenie mieszkañców w wodæ 
oraz prowadzen ie gospodarki 
úciekami. D l a realizacji tych 
zadañ pot rzebne sà odpowie-
dnie narzædzia, czyli caùa inf -
ras t ruk tura wodoc iàgowa 
i kanal izacyjna, na leýàca do 
tej pory do przeds iæbiors twa 
pañstwowego. W p rzypadku 
regionu cieszyñskiego do Re-
jonowego Przedsiæbiorstwa 
Wodoc iàgów i Kanal izacj i. 

Proces komunal izacji nie 
jest j ednak prosty. Prace nad 
przejæciem wspomn ianego 
m a j à t ku t rwajà od 1991 r. 
R P W iK dziaùaùo na terenie 
siedmiu gmin: Cieszyna, Chy-
bia, Goleszowa, Skoczowa, 
Strumienia, Wisùy i Us t ron ia. 
Ma jà tek pod lega jàcy komu-
nalizacji wystæpowaù we wszy-
stkich tych gminach, ùàczàc siæ 
ze sobà i p rzekracza jàc grani-
ce jednej ty lko gminy. 
W „Przepisach wprowadza jà-
cych" do ustawy o samorzà-
dzie przewidz iano takie wypa-
dki i wp rowadzono terminy: 
ma jà tek pod zielny i n iepod-
zielny. M a j à t ek podzie lny sta-
nowi to wszystko, co moýe 
byã w sposób jasny rozdzielo-
ny miædzy gminami, ùatwo im 
przekazany i n ie spowodu je 
powstania innych roszczeñ. 
Natomiast ma jà tek niepodzie-
lny sà to sieci kanal izacy jne 
i wodoc iàgowe, k tórych z po-
wodów technicznych nie da siæ 

podziel iã. Ten ma jà tek moýe 
byã skomunal izowany tylko 
na rzecz porozumien ia miæ-
dzygminnego czyli zwiàzku 
komuna lnego. T o staùo siæ 
p rawnà przesùankà powstan ia 
we wrzeúniu 1991 roku Zwiàz-
ku Komuna lnego Ziemi Cie-
szyñskiej. 
Z K Z C miaù byã s t ruk turà, 
k tó ra p rzy jmu je ów n iepod-
zielny ma jà tek od R P W i K. 
W jego skùad wchodziùy 3 tzw. 
wodoc iàgi grupowe: wodo-
c iàg g rupowy Wisùa Czarne 
przebiegajàcy przez Wisùæ, 
Us t roñ i Skoczów, wodoc iàg 
g rupowy Pogórze obe jmujàcy 
Cieszyn, Goleszów, Haêlach 
i Skoczów oraz wodoc iàg gru-
powy Strumieñ — Chybie. Po 
stworzeniu zwiàzku w grud-
niu 1991 roku wszystkie Rady 
G m in podjæùy decyzjæ co do 
przyszùej fo rmy organizacyj-
n o — p r a w n ej przeksztaùcone-
go przedsiæbiorstwa. Zdecy-
d o w a no siæ na spóùkæ prawa 
hand lowego. Pojawiù siæ jed-
nak prob lem dotyczàcy spo-
sobu stworzenia spóùki, 
a przede wszystkim sposobu 
obl iczania procentowych 
udziaùów poszczególnych 
gmin w m a j à t ku niepodziel-
nym. Problem ten okazaù siæ 
tak powaýny, ýe w pewnym 
momenc ie wydawaùo siæ, ýe 
spóùka nie powstanie, a Zwià-
zek siæ rozpadnie. W koñcu 
j ednak przedstawiciele gmin 
doszli do porozumienia. Przy-
jæto dwoiste kryter ium obli-

Umowæ podpisuje burmistrz K. Hanus 

czenia udziaùów. Po pierwsze 
obl iczono iloúã wody sprzeda-
wanej w danej gminie, a po 
drugie pol iczono war toúã wùo-
ýenia czyli il e wartoúci m a j à t-
kowej zna jdu je siæ na terenie 
gminy. Usta lono, ýe jeden 
udziaù w spóùce to 10 min zù. 
Wedùug tego kryter ium Ust roñ 
byùby trzecim udziaùowcem 
z 24,7% udziaùów. Po powsta-
niu spóùki Zwiàzek nieodpùat-
nie przekaýe gminom udziaùy 
w ustalonych proporc jach. Bæ-
dà mogùy wnieúã do spóùki ró-
wnieý swój ma jà tek podzielny. 
Rady miejskie i gminne majà 
pod jàã uchwaùy czy i jaki ma jà-
tek wniosà. Zaleýy od tego 
nowy podziaù udziaùów. Wed-
ùug wstæpnych obliczeñ, przy 
zaùoýeniu, ýe caùy ma jà tek po-
dzielny zostanie wniesiony do 
spóùki, najsilniejszym udziaùo-
wcem mógùby byã Us t roñ 
z 24% udziaùów. Potem byùby 
Cieszyn i Wisùa. 

Co n am da przeksztaùcenie 
R P W iK w spóùkæ? Wszyscy 
ma jà nadzie jæ, ýe gospodarka 
w o d na zostanie zracjonal izo-
wana. D o tej po ry firma dzia-
ùaùa na terenie Ziemi Cieszyñs-
kiej, ale decyzje o cenach wo-
dy pode jmowaù wo jewoda. 
Sytuac ja siæ zmieni o tyle, ýe 
teraz ceny wody bædà uzaleý-
n ione od wùaúciciela tego ma-
j à t ku czyli spóùki. Decyzjæ tæ 
bædà pode jmowali udziaùowcy 
na mocy uchwaù rad miejskich 
i gminnych. Pozwoli to na 
znacznie wiækszà lokalnà kon-
tro læ nad przedsiæbiorstwem, 
jego rozwojem i inwestycjami. 
Zos tan ie takýe zreal izowana 
s t ruk tu ra organizacy jna. 
W tym celu p rzygotowywany 
jest rapo rt duñsk iej firmy 
konsu l t ingowej Ab rahamsen 
& Nilsen o stanie przedsiæbio-
rs twa, k ie runkach rozwoju 
i inwestycjach. 

Magda Dobranowska 

DZIEC I  — DZIECIO M 
28 maja w ustroñskim amfiteatrze odbyùa siæ impreza „Dzieci 

— Dzieciom i Dzieci — Rodzicom". Zorganizowaùo jà juý po raz trzeci 
Towarzystwo Opieki nad Niepeùnosprawnymi. Przybyli zaproszeni 
goúcie. Wùadze miasta w osobach burmistrzów Kazimierza Hanusa 
i Tadeusza Dudy, przedstawiciele koúcioùów ustroñskich: ks. kanonik 
Leopold Zielasko oraz pastor Henryk Czembor. Honorowymi goúãmi 
byùy zawodniczki BBTS Bielsko-Biaùa Bernadeta Bocek i Dorota 
Kwaúny, które przed poùudniem braùy udziaù w 3 Zùotej Mil i Burmistrza. 
Koncert prowadziùa para mùodych prezenterów Maciej Chowaniok 
i Agnieszka Jachacy. Na poczàtku burmistrz K. Hanus wræczyù nagrody 

Koncert w amfiteatrze trwaù 3 godz. Fot. W. Suchta 

i dyplomy zwyciæzcom Miejskiego Miædzyszkolnego Konkursu Ekolo-
gicznego. Uczestnicy konkursu dostali takýe nagrody od Fundacji 
„Czyste Jutro". Koncert rozpoczæli goúcie z Czech z Dobrego k. Mistka 
— dzieciæca grupa instrumentalno-wokalna. Mogliúmy obejrzeã takýe 
tañczàce ustroñskie przedszkolaki z zespoùu „Biedronki". Duýo 
emocji wzbudziù wystæp zespoùu tañca nowoczesnego „Hadram". 
Wygimnastykowanie i odwaga gimnastyczek z zespoùu akrobatyki 
artystycznej zostaùy nagrodzone rzæsistymi brawami publicznoúci. 
Oprócz goúci z Czech w amfiteatrze zaprezentowali siæ takýe mùodzi 
artyúci z sàsiadujàcych z Ustroniem miast. Wystàpiù zespóù wokalny 
„Optima" z LO im Pawùa Stalmacha w Wiúle oraz dzieciæcy zespóù 
taneczny dziaùajàcy przy OPP w Cieszynie. Wiele radoúci sprawiù 
widzom wystæp dzieciæcego zespoùu ludowego „Maùy Koniaków". 
Ostatnim akcentem sobotniej imprezy byù pokaz mody w wykonaniu 
uczennic ustroñskich szkóù úrednich. Podczas imprezy moýna byùo siæ 
posiliã w zorganizowanej na zapleczu amfiteatru kawiarence, a takýe 
kupiã lody i inne smakoùyki. Caùkowity dochód z koncertu i imprez 
towarzyszàcych przeznaczony zostaù na pomoc dla Oúrodka Wy-
chowawczo —Rehabilitacyjnego dla dzieci niepeùnosprawnych w Nie-
rodzimiu. W tym roku z biletów wstæpu, loterii, sprzedaýy pamiàt-
kowych czapeczek i dziaùalnoúci gastronomicznej uzyskano ponad 42 
min zù. Za te pieniàdze bædzie moýna zatrudniã w Oúrodku specjalistów, 
m.in. logopedæ. 

Na koncercie nie byli obecni jego gùówni adresaci, czyli dzieci 
z Nierodzimia. Sà jednak caùkowicie usprawiedliwieni. W tym czasie 
bowiem przebywali jeszcze na turnusie rehabilitacyjnym w Darùówku 
nad morzem. Do redakcji przyszùa kartka pocztowa od nich, z której 
wynika, ýe wspaniale spædzili czas. Podobnie moýna powiedzieã o pub-
licznoúci w amfiteatrze, która zadowolona i rozbawiona opuszczaùa 
park kuracyjny po prawie trzygodzinnym koncercie. 

Magda Dobranowska 
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Skup metali kolorowych. Gole-
szów, ul. Ustroñska 3, tel. 280-42. 

Wydzierýawiæ pomieszczenie na 
dziaùalnoúã krawieckà. Tel. 26-19. 

Sprostowanie 
W GU nr 21 podaùam mylne informacje dotyczàce czasopisma 

wydawanego przez parafiæ Ewangelicko-Augsburskà w Ustroniu. 
„Gùos Parafialny" ukazuje siæ co trzy miesiàce, a nie jak pisaùem, 
okazjonalnie. Redaguje go ks. Adrian Korczago —proboszcz pomoc-
niczy parafii Koúcioùa Ewangelicko-Augsburskiego w Ustroniu, dusz-
pasterz filiaùu, a nie filii, w  Bùadnicach. Za bùædy bardzo przepraszam. 

Magdalena Dobranowska 

Listy do redakcji E 
Wychodzàc naprzeciw potrzebom mùodzieýy, rozpoczàùem organizowa-

nie dyskotek dla nastolatków, uczniów szkóù podstawowych. Dyskoteki te 
odbywajà siæ w kaýdà sobotæ w godz. 16—19. Na dyskotekach tych nie 
podaje siæ alkoholu i zabrania palenia papierosów. 

Informujæ Dyrektorów Szkól i rodziców, ýe mùodzieý nabywa alkohol 
poza kawiarnià „Mirage".  Zdarzaùy siæ przypadki, chæci kupienia biletów 
przez mùodzieý bædàcà pod wpùywem alkoholu — oczywiúcie nie mogli oni 
wejúã na dyskotekæ. 

W zwiàzku z tym zaostrzymy rygor uczestnikom dyskoteki poprzez 
zakaz opuszczania kawiarni w czasie trwania dyskotek. 

Do wspóùpracy zapraszam rodziców i pedagogów poprzez kontrolæ 
swoich podopiecznych. Ryszard Mum 

P O D Z I Æ K O W A N I E 
Muzeum Hutnictwa i Kuênictwa dziækuje Dyrekcji Szkoùy Pod-

stawowej nr 1 w Ustroniu za kolejny dar. Jest to mapa naszej 
miejscowoúci rysowana ræcznie i pochodzàca z poczàtku XX wieku. 
Przypominamy, ýe Szkoùa ta wzbogacaùa zbiory Muzeum wielokrotnie. 

Nie zapominajà o Muzeum mieszkañcy Ustronia. Kolejny dar 
przekazaùa pani Lidia Lacel — jest to gliniana, ozdobna forma do 
wypieków. Dziækujemy. 

Kibice wy glàdajà uroczo wúród wysokich traw, które porastajà trybuny 
stadionu „Kuêni". Klub wyznaje zasadæ: „nie kosiã na boisku, ani poza 
nim". Fot. W. Suchta 

Wystawy: 

Muzeum Kuênictwa i Hutnictwa, 
ul. Hutnicza 1, teù. 2996 

Wystawy staùe: 
— „Hutnictwo i Kuênictwo Ustronia" 
— Ustroñska Galeria Sztuki Wspóùczesnej B. i K. Heczko 
— wystawa i sprzedaý prac plastyków ustroñskich. 

Wystawy czasowe: 
— Najnowsze nabytki 
— Zabytki Ustronia 

w tym: „100-Iecie Ratusza Miejskiego" 
— od 6.6.1994 r. „Ustroñskie lasy" — wystawa zorganizowana przez 

Polski Klub Ekologiczny — Koùo w Ustroniu 

Muzeum czynne od poniedziaùku do piàtku w godz. 9.00 14.00, wtorek 
od 9.00- 16.00. w sobotæ w godz. 9.00—13.00, w niedzielæ po uprzed-
nim zgùoszeniu zainteresowanych. 

Oddziaù Muzeum „Zbior y Mari i Skalickiej" 
3 Maj a 68, teù. 29-96 

czynne od wtorku do soboty od 9.00 do 13.00 

Wystawa ekslibrisów, medali, grafik i druków bibliofilskich. 

Galeria na Gojach B. i K. Heczko 
Ustroñ, ul. Bùaszczyka 19 — czynna codziennie 

Galeria grupy ustroñskich twórców „Brzimy " 
— wystawa staùa CIR — Rynek 7 

Ognisko Pracy Pozaszkolnej  (tel. 32-44) 
zajæcia staùe w koùach zainteresowañ i zespoùach artystycznych, rytmika, 
jæzyki obce, informatyka, taniec towarzyski i wspóùczesny, zespóù 
wokalny, akrobatyka, rækodzieùo artystyczne, koùo modelarskie. 

,Pod BudàJ 

28 maja ustroniacy mogli sprawdziã swoje umiejætnoúci alpinistyczne na 
úcianie ustawionej przy basenie kàpielowym. Fot. W. Suchta 

11.6.1994 r. 
godz. 19.00 
sobota 

Mini  lista 
12.6.1994 r. 

Sponsorowany przez Przedsiæbiorstwo Produk-
cyjno-Handlowe „H ARO" i Urzàd Miejski kon-
cert zespoùu „Pod Budà". Dochód przeznacza 
siæ dla szkóù podstawowych — Amfiteatr. 
Bilety do nabycia w szkoùach i Centralnej  Infor -
macji i Recepcji. 

Finaù ustroñskiej  mini listy przebojów. 
godz. 16.00 niedziela Amfiteatr 

Klub Propozycji 
13.6.1994 r. sobota 
godz. 17.00 

GUSTAW MICHNA — Osobliwoúci Holandii 
(rolnictwo, kwiaty itp. — prelekcja i film video) 
Oddziaù Muzeum — Zbiory Marii Skalickiej 
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POSÙOWIE DO MINISTR A Pan Minister Transportu 
i Gospodarki Morskiej 
Bogusùaw Liberadzki 

Zwracamy siæ do Pana Mi-
nistra, podnoszàc po raz kolej-
ny problem, koniecznych dla 
naszego województwa inwesty-
cji w zakresie budowy i moder-
nizacji systemu komunikacyj-
nego. 
Szczególnie mocno podkreúla-
my koniecznoúã caùoúciowych 
regulacji poùàczeñ komunika-
cyjnych pomiædzy Polskà 
a Sùowacjà poprzez przejúcie 
graniczne w Zwardoniu. Poýà-
dane wydaje nam siæ pilne 

przygotowanie rozwiàzañ pla-
nistycznach i projektowych do 
budowy autostrady lub drogi 
szybkiego ruchu, zintegrowa-
nej z miædzynarodowym i loka-
lnymi systemami komunikacyj-
nymi. Z szeregu nabrzmia-
ùych problemów z zakresu dro-
gownictwa i komunikacji w wo-
jewództwie bielskim, pozwala-
my sobie jeszcze na wymienie-
nie nastæpujàcych: dokoñcze-
nie budowy obwodnicy Cieszy-
na i kontynuacja robót na dro-
dze krajowej nr 1 w kierunku na 

Bielsko-Biaùà, modernizacja 
drogi krajowej nr 96 Biels-
ko-Biaùa — Kraków, budowa 
obwodnicy Oúwiæcimia, budo-
wa obwodnicy Zatora, budowa 
obwodnicy wschodniej Biels-
ka-Biaùa, budowa obwodnicy 
Ustronia, remonty mostów 
w ciàgach wojewódzkich dróg 
zamiejskich na Ýywiecczyênie 
i budowa mostu na Sole w Ýyw-
cu. 
Szczegóùowe przedstawienie 
wyýej wymienionych proble-
mów wraz z uzasadnieniem 

i ocenà stanu realizacji, miaùo 
miejsce miædzy innymi w piú-
mie Wojewody bielskiego do 
Pana Ministra z dnia 
31.01.1994. 

Parlamentarzyúci 
województwa bielskiego 

Buùka Wùadysùaw 
Figura Grzegorz 

Jedynak Tadeusz 
Kobielusz Antoni 

Okrzesik Janusz 
Sabat Tadeusz 

Spychalska Ewa 
Staniszewska Graýyna 

Tyrna Mirosùaw 
Wil k Kazimierz 

Fot. W. Suchta 

28 maja na bulwarach nadwiúlañskich odbyùy siæ tradycyjne zawody 
biegowe 3 Zùota Mila Burmistrza. Bieg gùówny na dystansie 1 mili 
poprzedziùy zawody przedszkolaków oraz uczniów szkóù podstawo-
wych, rozgrywane w ramach imprezy „Dzieci -Dzieciom, Dzieci 
— Rodzicom". 

Do biegu przedszkolaków wystartowaùo 95 zawodników w trzech 
kategoriach wiekowych „maluchów", „starszaków", i klasy „0".„Ma-
luchy" miaùy do pokonania 40 m. Wúród dziewczynek najlepszymi 
okazaùy siæ Ania Pilch, Edyta Kajfasz i Beata Puczek, a wúród chùopców 
Paweù Janik, Andrzej  Nowak, Dawid Kocot. „Starszaki" równieý biegaùy 
na dystansie 40 m. Pierwsze miejsce zajæùa Ania Sikora drugie Ewa 
Tomica i trzecie Natalia Sùowik. Natomiast wúród chùopców zwyciæýyù 
Szymon Tomiczek, za nim byli Arek Wantulok i Ùukasz Herman. 

Uczniowie klas „0" biegali na 60 m. Jako pierwsza na metæ przybiegùa 
Kasia Gamrot (P—1), drugie miejsce zajæùa Ania Cholewa (P—7), 
a trzecie Agnieszaka Ciemala (P—6). Wúród chùopców najlepszy byù 
Marek Gaudy, a kolejne miejsce zajæli Jacek Ciepùy i Tomek Kasiut. 

Nieco wiæcej do przebiegniæcia mieli uczniowie szkóù podstawowych. 
Startowaùo ich 67. Uczniowie klas II  i III biegali na dystansie 100 m. 
Pierwsze miejsce wywalczyùa Zosia Kamieniorz, na drugim uplasowaùa 
siæ Katarzyna Rygiel, a na trzecim Agnieszka Kuster. U chùopców 
sytuacja wyglàdaùa nastæpujàco: I miejsce dla Ùukasza Firla, II dla 
Marcina Piekara, III dla Michaùa Szturca i Marcina Radzika. Uczniowie 
klas IV startowali na dystansie 200 m. Wúród dziewczàt I miejsce dla 
Karoliny Chuchli, II dla Agnieszki Majki , II I dla Iwony Rybickiej. Tylko 
jeden zawodnik startowaù w biegu dla chùopców — Marek Radochoñski. 
400 m mieli do pokonania uczniowie klas V i VI. Pierwsze trzy miejsca 
zostaùy zajæte przez uczennice z Cieszyna — Katarzynæ Pieczonkæ, 
Maùgorzatæ Wilk i Maùgorzatæ Rýany. Wúród chùopców pierwsze miejsce 
zdobyù Sebastian Janczara, drugie Jakub Popek i trzecie Wojciech 
Wawrzyczek. Siedmio i ósmoklasiúci biegali na 800 m. Jako pierwsza 
liniæ mety przebiegùa Agnieszka Chrapek, druga byùa Jolanta Krysta, 

a trzecie Mari a Kamieniorz.Wúród chùopców pierwszy byù Dawid Szpak 
z Ustronia, za nim uplasowaùo siæ dwóch kolegów z Cieszyna Radosùaw 
Przywara i Andrzej  Mrowczyk. 

W biegu gùównym na dystansie 1 mili startowaùo 18 zawodników. 
Wúród nich najlepsza sportsmenka województwa bielskiego, olimpijka 
i mistrzyni biegów narciarskich Bernadeta Bocek oraz jej klubowa 
koleýanka z BBTS Bielsko-Biaùa Dorota Kwaúny. Obie panie juý goúciùy 
w Ustroniu i braùy udziaù w biegu inaugurujàcym sezon — Srebrnej Mil i 
Burmistrza. Utytuùowane zawodniczki i tym razem pokonaùy rywalki 
i zajæùy pierwsze miejsca, Bernadeta Bocek z czasem 5 min 19 sek, 
a Dorota Kwaúny — 5 min 30 sek. Na III miejscu uplasowaùa siæ 
Liliann a Podýorska AZS AWF Katowice — 5 min 38 sek., a na IV 
Marzena Zyguùa z Ustronia (6 min 27 sek.), a piàte miejsce zajæùa Ania 
Stanieczek z Goleszowa — najmùodsza uczestniczka biegu. Mæýczyêni 
biegali w dwóch kategoriach wiekowych. Do lat 21 zwyciæýyli ex equo 
Andrzej  Wantulok i Sebastian Tomala z PIASTA Cieszyn z czasem 4 min 
52 sek. Trzecie miejsce zajàù Arkadiusz Jachym z Bielska-Biaùej. (5 min 
11 sek). W kategorii od 25 lat wygraù Anrzej  Ùukasiak z PIASTA 
Cieszyn z czasem 4 min 26 sek. — Drugi byù Piotr  Kawulok z Grodêca 
Úlàskiego (5 min 16 sek), a trzeci mieszkaniec Ustronia Andrzej  Pilch (5 
min 28 sek). 

Zwyciæzcy Zùotej Mil i otrzymali nagrody pieniæýne oraz pamiàtki 
z Ustronia, panie takýe koszulki sportowe. Sportowcy ze szkóù pod-
stawowych mogli sobie wybraã nagrody rzeczowe spoúród wielu 
ufundowanych przez sponsorów. Kaýdy z najmùodszych biegaczy dostaù 
czekoladæ, a dla najlepszych znalazùy siæ maskotki. Nagrody ufun-
dowali: Urzàd Miejski, Wytwórnia Wód Gazowych „Ustronianka" 
oraz „JOMAR". Sponsorami byli Fuji Film Serwice Ustroñ, Polifarb 
Cieszyn S.A., ZPC „OLZA " Cieszyn, TROS-EKO Ustroñ. Zawod-
nikom zapewniono bezpùatnà opiekæ medycznà — nad ich zdrowiem 
czuwaù Marek Wiecha. Dopisaùa zarówno pogoda jak i wspaniaùa 
publicznoúã. Nastæpnà imprezæ biegowà bædzie Romantyczny Bieg po 
Kwiat Paproci 24 czerwca, a dzieñ póêniej Ogólnopolski Marszobieg 
„Dookoùa Doliny Wisùy". 7 ' (M.D.) 

Pechowców opatrywaù osobiúcie M. Wiecha. Fot. W. Suchta 
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DZIEC I — RODZICO M  Roztomili ustróniocy! 

Klasa lc Szkoùy Podstawowej nr 2 urzàdziùa dla rodziców 
miùà uroczystoúã z okazji Dnia Matki i Dnia Ojca. Juý sam fakt 
poùàczenia tych úwiàt to pomysù ciekawy i poýyteczny, bo 
powstaùa okazja do wzajemnego poznania siæ rodziców z wy-
chowawcà. Pierwszoklasiúci wystàpili z programem, na który 
skùadaùy siæ wiersze i piosenki przygotowane na okolicznoúã, 
moýnaby rzec, „úwiæta rodziców". Program byù oryginalny 
a dzieci wystæpowaùy z takim zaangaýowaniem, ýe wywoùaùy 
u rodziców ùzy wzruszenia. Zostali oni obdarowani prezentami 
wùasnoræcznie wykonanymi przez dzieci. 

Na tym nie koniec. Pierwszoklasiúci przygotowali jeszcze 
przedstawienie kost iumowe bajki „Kopc iuszek". Caùy program 
trwaù niemalýe godzinæ i zakoñczyù siæ poczæstunkiem ufun-
dowanym przez Komitet Rodzicielski. Wystæp poprzedziùy 
wielogodzinne próby. Tæ ciekawà i wzruszajàcà imprezæ w ca-
ùoúci przygotowaùa pani Mar ta Paêdziorko — wychowaw-
czyni 1 c. 

WYSKAKAL I FI IMAÙ 
Bardzo dobrze wypadli na mistrzostwach makroregionu 

w lekkiej atletyce mùodzi ustroñscy sportowcy. Katarzyna 
Cholewa skoczyùa wzwyý 1 56 cm, zajæùa trzecie miejsce i wystar-
tuje w mistrzostwach Polski w Pile. Równieý Wojciech Chrapek 
za jmujàc pierwsze miejsce w skoku o tyczce z wynikiem 3 m, 
wystartuje w Pile. K . Cholewa i W. Chrapek sà uczniami Szkoùy 
Podstawowej nr 5 w Lipowcu. 

Nó, podziwejmy sie, juý sie naszym ùojcóm miasta to ùojcowani 
skoñczyùo. Na dyã niedowno ty mu, pod koniec maja, zebrali sie 
ùostatni roz na tej, jako to nazywajóm, sesyji. Nikierzi z nich 
moýe byli radzi, ýe juý to je ùostatni roz. Nó, to trzeja prziznaã, ýe 
byã tym, wiycie, radnym, to je doú u tropy i rozmaitej ùostudy. 
Jako to prawióm, ýe jeszcze sie taki nie narodziù, co by wszyckim 
wy godziù, tóý choãby czùowiek od rana do wieczora harowaù, 
zaùatwioù i goniù jako ta mucha w latarni, to i tak jeszcze kierysi 
hydzie mamroù, ýe kansikej je cosi êle. 

"Zaleýy teý, jako sie kiery staro, bo snoci radnych sie dzieli na 
tych kierzi sóm zaradni i na tych, kierzi sóm bezradni. Ale 
choãby czùowiek byù nie wiym jak zaradny, to co zrobi, jak na 
wszycko nie starczuje piniyndzy? 

Tóý sie nima co dziwiã, ýe byùo kapkæ ùostudy, coby tych 
kandydatów na radnych nazbiyraã tela, kie/a trzeja. Teraz je juý 
ich doú, ale jeszcze nie tak do wito byùo widaã po Ustroniu 
plakaty, na kierych pisaùo, coby zgùoszaã tych kandydatów. Nó, 
bo jak kaj byù jyny jedyn kandydat. tóý miyndzy kim by mieli 
ludzie potym wybiyraã? 

Mie sie zdo, ýe ludzie jeszcze nie sóm nauczóni, ýe sami mogóm 
tych kandydatów na radnych podowaã. Przeca downij to sie insi 
starali, kogo napisaã na ty kartki, kiere sie do tych, jako sie to 
nazywo, urn wyborczych, ciepaùo. A jakby tak kiery przi wybo-
rach chcioù na tej kartce cosi kryúliã, to by se móg narobiã ùostudy. 

Nó, teraz to je inaczyj, ale tak mi sie zdo, ýe tych patnoúcie 
ludzi, kierych wystarczyùo, coby mogli kandydata na radnego 
zgùosiã, to je kapkæ za maùo. Na dyã patnoúcie ludzi to by sie 
mógùo zebraã u ùujca na urodzinach i uradziã przi dobrym 
jedzyniu, ýe jednego z rodziny na tego kandydata podajóm, coby 
im potym pumogoù rozmaite wieca zaùatwiã, jak juý bydzie 
wybrany. Abo teý by sie mógùo patnoúcie kamratów domówiã, 
coby zgùosiã na tego kandydata jakigo znómego, kiery mu by 
chcieli prziczyniã roboty na sztyry roki, bo se u nich ostatnio, 
jako sie to prawi nazbiyroù na szùapki. Jyny by mu musieli 
przedtym fest pocukrowaã, jaki to je szykowny. coby sie zgùosiù 
na to kandydowali i. 

Tóý tak by sie mi zdaùo, ýe tych ludzi, co zgùoszajóm 
kandydata na radnego , miaùo by byã wiyncyj jako patnoúcie. 
Mógù i by se to tam na wyrchu porozmyúlaã i na drugi wybory to 
inaczyj rozporzóndziã. 
Nó, bydóm mieli sztyry roki na to rozmyúlam. 

Ale tak myúlym, ýe ustróniocy sóm na tela móndrzi, ýe tak 
byle jako tych kandydatów nie zgùaszali. Na dyã sie tu 
w Ustroniu wszyccy znómy i wiymy, jaki kiery je, tóý chyba ci 
najszykowniejsi sóm na tych kandydatów podani. Ale to sie 
pokaýe przi wyborach. 

Hanka z Manhatanu 

POZIOMO: 1) zùocisty napój 4) atrybut bilardzisty 6) czer-
wony kwiat polny 8) owoc — nielot 9) przystani statków 10) 
kraina w pùn. Azji 11) drewniana lalka 12) potrzebny na 
campingu 13) poszedù za Karolinkà 14) stolica Norwegii 15) 
roúlina oleista 16) nora, dziura (wspak) 17) ryba z kolcem 18) 
fioletowy krzew majowy 19) szaù, brak opamiætania 20) czeskie 
„tak" 
PIONOWO:!) wspóùuczestnik gry 2) licznik poboru wody 3) 
figlarz, spryciarz 4) miasto wojewódzkie 5) cyrkowa estrada 6) 
pyszaùek, zarozumialec 7) cenny zbiór 11) kareta, powóz 13) 
oprzàd jedwabnika 

Rozwiàzanie (hasùo) powstanie po odczytaniu liter z pól 
oznaczonych liczbami w dolny-m rogu. Termin nadesùania 
rozwiàzañ upùywa 25 bm. 

Rozwiàzanie Krzyýówki Nr 19 
ALEJA LAZARÓW 

Nagrodæ otrzymuje Aniela Gruszczyk z Ustronia, ul. Chab-
rów 3/1. Zapraszamy do redakcji. 

GAZETA 


